
 

  

                                    RÉTE  KÖZSÉG    ÖNKORMÁNYZATA 

Szám: 2020                                                                                 Réte, 2020.11.19-én 

 

                                                 J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

                  Az Önkormányzat  üléséről, amelyre 2020.november 19 én  

                                     került sor a községi hivatal üléstermében 

                                      

Jelenlévők: 

Polgármester                                        PaedDr. Metzner Zoltán,MBA 

Képviselők:                                           Michal Bačinský 

                                                              Gyurcsi Erzsébet 

                                                              Mgr.Gyurcsi Pomichal Mária 

                                                               Kiss Zoltán 

                                                               Kvál Tibor 

                                                               PaedDr.Kovács Erika,PhD. 

                                                               Neszméry Előd                                                                 

                                                               Sándor Nemes Erzsébet  

Igazoltan távol :                                     JUDr. Ondrus Peter,PhD.       

 

 Főellenőr :                                            Mgr. Tomovič Mária        

  

 

A polgármester megállapította, hogy a képviselőtestület a meghatározott határidőn belül 

ült össze. 9 tagú testületből  8-an vannak jelen, tehát a képviselőtestület határozatképes. 

A testület napirendje: 

1. Határozati  javaslat teljesítése 



2. A község 2020- as költségvetés  III. negyedévi teljesítése 

3. A 2020-as költségvetés módosítása  

4. A 3/2020-as ÖR javaslat a helyi adókról 

5. A 4/2020-as  ÖR javaslat a hulladékról 

6. Az 5/2020-as ÖR javaslat a háztartási hulladékról ,az építkezési és a nagytérfogatú 

hulladékról 

7. Réte község költségvetési javaslata a 2021-es évre 

8. Az önkormányzat feladatai a 2021-es évre 

9. Egyéb 

10. Határozati javaslat 

A polgármester Kiss Zoltánt, Kvál Tibort és Sándor Nemes Erzsébetet   javasolta a javaslati 

bizottságba, jegyzőkönyv- hitelesítőknek Mgr. Gyurcsi Pomichal Máriát és Bačinský Michalt 

tette ,  Kvál Violát pedig jegyzőkönyvvezetőnek.   

 

1.  Határozati  javaslat  teljesítése 

 Konkrét feladat nem volt. 

A képviselőknek hozzászólásaik nem voltak.. 

Szavazás: jelenlévők : 8   mellette :  8   

                                        

 2. A község 2020-es költségvetés III. negyedévi teljesítése 

A polgármester felkérte a község könyvelőnőjét a beszámoló előterjesztésére.Kvál Viola 

megjegyezte ,hogy a képviselők a meghívóval együtt kézhez kapták a költségvetés teljesítését, 

így tudják, hogy a bevételi rész 99 % -ra van teljesítve a kiadási rész pedig  79%-ra van 

teljesítve. Ami a  beruházási kiadásokat illeti  megvalósultak és a számlák ki vannak 

egyenlítve. 

Az írásbeli anyag a jegyzőkönyv része. 

A képviselők megvitatás után egyhangúlag jóváhagyták a község 2020-as költségvetés III. 

negyedévi teljesítését. 

Szavazás: jelenlévők :  8    mellette :  8 

 

3.   A 2020-as költségvetés  módosítása  

A polgármester  felkérte Kvál Violát a község könyvelőnőjét a módosítás előterjesztésére. 

A könyvelőnő részletesen előterjesztette  és megindokolta mely tételeket kell emelni vagy 

pedig csökkenteni a költségvetéseben.  



Az írásbeli anyag a jegyzőkönyv része. 

A képviselőknek hozzászólásaik nem voltak. 

Szavazás:   jelenlévők  :   8    mellette:  8 

 

 

4.   A 3/2020-as  ÖR javaslat a helyi adókról 

A polgármester előterjesztette a 3/2020-as ÖR javaslatot a helyi adókról. A javaslat 

semmilyen változást nem tartalmaz. 

A javaslathoz hozzászólás nem volt. 

A képviselők egyhangúlag jóváhagyták a 3/2020-as sz. ÖR –et a helyi adókról. 

Szavazás : jelenlévők :  8  mellette : 8 

  

5. A 4/2020-as ÖR javaslat a hulladékról  

 A polgármester előterjesztette az AVE cég levelét, melyben értesíti a községeket, hogy cca 

80%-kal emeli a szemét raktározási és viteldíját. A községek átállnak a tömeges 

gyűjtésre,mivel a cég is tömeg szerint számláz.A lakosok szeretnének bioládát is cserélni, 120 

literest 240 literesre.A polgármester felkérte Kvál Violát, terjessze elő, hogyan lesz 

a szemétviteli javaslat a tömeggyű jtés esetében. Kvál Viola elmondta ,hogy cég tonna és 

a ládák szerint  számláz.A számítások szerint a község koeificiense a l kg-ért 0,028 €. Ebből 

kifolyólag a 120 l láda 2 hetes vitellel 88 Euro, 240 literes láda viteldíja 175 Euro az 1100 

literes láda vitelára 800 Euro. Lehet olyan lehetőség is, ,hogy havonta egyszer viszik el 

a szemétládát, s akkor a viteldíj a felére  csökken. 

Hozzászólás: 

Kiss Zoltán – meg kell magyarázni az embereknek,hogy nem kötelező megtölteni a ládát, 

pl.kövekkel. 

Tomovič Mária – a hulladék tárolása sajnos országos probléma. Az EU követelmények 

nagyon igényesek, a dotációhoz pedig teljesíteni kell az előírásokat. 

A megvitatás után  a képviselők úgy döntöttek,hogy elhalasztják a ÖR rendelet jóváhagyását. 

Szavazás :  jelenlévők :  8   mellette: 8 

6. Az 5/2020-as ÖR javaslat a háztartási hulladékról, az építkezési és a nagytérfogatú       

hulladékról.  

    



A polgármester javasolta a javaslat elhalasztását , mivel a változást 15 napra ki kell 

függeszteni. 

A képviselők egyhangúlag jóváhagyták az 5/2020-as ÖR javaslat a háztartási hulladékról,az 

építkezési és a nagyterjedelmű  hulladékról elhalasztását. 

    Szavazás: jelenlévők : 8   mellette : 8 

7.  Réte  község költségvetési javaslata  a 2020-as évre 

A község polgármestere leszögezte, hogy a községnek még nincs 2000 lakosa ,ezért standard 

költségvetést alkot. A javaslat 15 napig ki volt függesztve.A képviselők a meghívóval együtt 

kézhezkapták az írásbeli anyagot, amely egyben a jegyzőkönyv része is.A javaslatban   

a szervezeteknek a juttatás a felére van csökkentve. 

Hozzászólás: 

Kiss Zoltán – az Immanuel énekkar  a COVID-ra való tekintettel köszönik szépen, de nem 

kéri a jutattást. További hozzászólásomat írásba fektette, felkérem Kovács Erikát , olvassa 

fel.Semmi esetben sem értek egyet  a futballklubnak javasolt összeggel, A 6000 euro nagyon 

magas ,javaslom a felére csökkenteni.  

Gyurcsi Erzsébet – szerintem is sok, 3000 eurót javaslok. 

Neszméry Előd – év közben, ha játszunk, magasak a kiadásaink, fizetni kell laz edzőt, 2 

játékost,a bírókat és a delegátust. 

Mgr. Gyurcsi Pomichal Mária – azt javaslom, hogy a szervezet év végén számoljon el 

a juttatással, mire fordították a pénzt. 

Bačinský Michal – mi ÖTT tagok sokszor a saját pénzünket fektetjük bele a szervezet 

munkájába. 

PaedDr.Kovács Erika, PhD.  – ahogy én, látom a községnek az ÖTT sokat segít, és ha 

összehasonlítom a két juttatást, én is magasnak látom .Mindenkinek  a saját hobbijához 

önköltséggel is hozzá kell járulnia.Megvitatás után a FK Reca-Réte jutattásáról képviselők 

következő képpen szavaztak: 

 juttatás  6000  euro:  1 szavazat  - Neszméry Előd, 

               3 000 euro :  6 szavazat – Mgr. Gyurcsi Erzsébet,Gyurcsi Pomichal Mária,Bačinský   

                                                        Michal, PaedDr.Kovács Erika PhD. ,Sándor Nemes E.    

          Tartózkodott :  1 szavazat – Kiss Zoltán 

 Megvitatás után a képviselők jóváhagyták a 2021-es évre a  költségvetést és tudomásul vették   

a 2022-2023-as többéves költségvetés javaslatot.  

                       



8. Önkormányzat feladatai a 2021-es évre 

A község polgármestere ismertette a betervezett feladatokat a 2021-es évre: 

- Az út kiépítése  Gurab felé 

- A Közösségi ház felújítása  - 2. szakasz 

- A Közösségi ház felújítása – 3.szakasz 

- A Közösségi ház berendezése 

- A közvilágítás bővítése 

- A helyi hangszóró bővítése 

- Az esővíz elvezetése az ún. „Kis utcában“ 

- Tervek –csatornázás 

- Magán rendfenntartó cég 

                              

Megvitatás után a képviselők egyhangúlag jóváhagyták az önkormányzat feladatait a 2021-es 

évre. 

       Szavazás : jelenlévők   :  8   mellette :  8 

 

9.  Egyéb 

a. A község polgármestere  előterjesztette a „Západoslovenská distribučná , a.s. Bratislava 

kérvényét az 560/1-es parcella tárgyi terhelésére  térítésmentesen a villanyvezeték letételére. 

Megvitatás után a képviselők egyhangúlag jóváhagyták a tárgyi terhelést 560/1 parcellára 

térítésmentesen  a villanyvezeték letételére. 

      Szavazás: jelenlévők:  8  mellette : 8 

 

b. A polgármester előterjesztette  jóváhagyásra  a szerződést a két testvértelepülés között   

Várbalog –Réte. 

A képviselőtestület egyhangúlag jóváhagyta a szerződés aláírását. 

    Szavazás:    jelenlévők: 8   mellette : 8 

c. A község polgármestere ismertette a képviselőkkel  Hollósy Júlia köszönőlevelét 

a zökkenőmentes tesztelés megszervezéséért. 

d. Bačinský Michal érdeklődött, hogy a község szervez- e Mikulásra  előadást. 

e. A község polgármestere elmondta, hogy az óvodások és az iskolások is csomagot kapnak 

a községtől, de műsor a kultúrházban a járványra való tekintettel nem lesz. 

A legközelebbi testületi ülés 2020.12.10-én lesz.   



 

10. Határozati javaslat 

Sándor Nemes Erzsébet előterjesztette a határozati javaslatot. 

A polgármester megköszönte a részvételt és berekesztette az ülést. 

 

 

                                                                             

 

                                                                                   A község polgármestere: 

                                                                             PaedDr. Metzner Zoltán, MBA 

 

Hitelesítők:  

                 ....................................................       ....................................................... 

                                Bačinský Michal                  Mgr.Gyurcsi Pomichal Mária                         

      

Jegyzőkönyvvezető: Kvál Viola           

    

                            


